
PROTOKÓŁ Nr XIV/2015

z  obrad  XIV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu,  która  odbyła  się  w  dniu  29  grudnia
2015 r. w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył XIV sesję Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie
z  listą  obecności  w  sesji  uczestniczy  14  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  Rady
wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

NIEOBECNI:

1. Tomasz Przybilski – radny Rady Miejskiej w Dzierzgoniu

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Alicja Podlewska – Sekretarz Gminy
4. Ewa Kwiatkowska – Kierownik Referatu Techniczno – Inwestycyjnego
5. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika Referatu Techniczno – Inwestycyjnego
6. Joanna Kossakowska
7. Danuta  Komar  –  Bruniecka  –  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej

w Dzierzgoniu
8. Piotr Klein – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dzierzgoniu Sp.

z o.o. 
9. Kazimierz  Bieliński  –  Prezes  Rejonowego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów

i Kanalizacji
10. Małgorzata  Borzym  –  Viceprezes  Rejonowego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów

i Kanalizacji
11. Magdalena Grodecka – Dyrektor Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury
12. Urszula Marciniak – Wiceprezes ZGKiM
13. Dariusz Browarczyk – opiekun Młodzieżowej Rady Miejskiej
14. Piotr Preuss – Wojskowa Komenda Uzupełnień
15. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności
                 /załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła
jednomyślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.



2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołów:

a) z XI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 26 listopada 2015 r.,
b) z XII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 1 grudnia 2015 r.,
c) z XIII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 7 grudnia 2015 r.,

4) Wręczenie medali „Za Zasługi dla Obronności Kraju”. 
5) Przedstawienie informacji  z działalności  Burmistrza Dzierzgonia  w okresie  między

sesjami:
a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

6) Wnioski i zapytania.
7) Przedstawienie  informacji  z  działalności  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej

i Mieszkaniowej w Dzierzgoniu za 2014 rok:
a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

8) Rozpatrzenie sprawozdania za 2015 r. z działalności Straży Miejskiej w Dzierzgoniu:
a) przedstawienie sprawozdania,
b) dyskusja i przyjęcie sprawozdania.

9) Rozpatrzenie sprawozdania o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego i działaniach
Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie gminy Dzierzgoń za 2015 r.:
a) przedstawienie sprawozdania,
b) dyskusja i przyjęcie sprawozdania.

10) Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2016-2020:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b)  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Gdańsku  o  projekcie
uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2016-2020,
c) odczytanie opinii Komisji Stałych przez jej Przewodniczących,
d) dyskusja,
e) głosowanie nad projektem uchwały.

11) Uchwalenie budżetu Gminy Dzierzgoń na 2016 rok:
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,
b)  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Gdańsku  o  projekcie
uchwały budżetowej Gminy Dzierzgoń na 2016 rok,
c) odczytanie opinii Komisji Stałych przez jej Przewodniczących,
d) dyskusja,
e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

12) Zmiana budżetu gminy na 2015 rok.
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Wydatki budżetu gminy, które w 2015 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego.
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

14) Wprowadzenie opłaty prolongacyjnej.
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.



15) Uchwalenie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  działek
nr 802,806/1, 806/2 położonych w obrębie miasta Dzierzgoń, gmina Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Zmiana  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki
i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych dla  Gminy Dzierzgoń na lata  2014 –
2017”:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

17) Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla
Gminy Dzierzgoń na lata 2015 – 2018”:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

18) Zmiana uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego
do  przyznania  nieodpłatnie  pomocy  w zakresie  dożywiania  w  formie  świadczenia
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem
wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania  „Pomoc  państwa
w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

19) Przyjęcie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Dzierzgoń na
lata 2015 – 2020:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

20) Przyjęcie Strategii rozwoju edukacji w Gminie Dzierzgoń na lata 2015 – 2020:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

21) Zmiana  uchwały  określającej  zasady  i  kryteria  rekrutacji  do  publicznych  szkół
podstawowych  i  gimnazjum  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina
Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.



22) Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Dzierzgoniu na 2016 rok:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

23) Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

24) Nadanie „Honorowego obywatelstwa gminy Dzierzgoń” Pani Jolancie Opalewskiej:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

25) Nadanie „Honorowego obywatelstwa gminy Dzierzgoń” Panu Gerardowi Radtke:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

26) Przedstawienie  sprawozdań  z  działalności  Komisji  Stałych  Rady  Miejskiej
w Dzierzgoniu za 2015 rok.

a) przedstawienie sprawozdań,
b) dyskusja i przyjęcie sprawozdań.

27) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
28) Wolne wnioski radnych.
29) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
30) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

a) Protokół z XI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 26 listopada 2015 r. Rada

Miejska w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie bez uwag.

b) Protokół z XII sesji Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu z dnia 1 grudnia 2015 r. Rada

Miejska w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie bez uwag.

c) Protokół z XIII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 7 grudnia 2015 r. Rada

Miejska w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie bez uwag.

Ad punktu 4 porządku obrad

Pan  Piotr  Preuss  –  przedstawiciel  Wojskowej  Komendy  Uzupełnień  w  Malborku
złożył  medale  „Za Zasługi  dla  Obronności  Kraju”,  z  uwagi  na nieobecność osób, którym
przyznano  medale,  zostały  przekazane  na  ręce  Burmistrza  Dzierzgonia
i Przewodniczącego Rady w celu przekazania medali odznaczonym i rodzinie.



Ad punktu 5 porządku obrad

Burmistrz  –  Elżbieta  Domańska  przedstawiła  informację  z  działalności  za  okres  między
sesjami, tj. od 26 listopada 2015 r. do 29 grudnia 2015 r.

/załącznik nr 4/

Ad punktu 6 porządku obrad

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz odniósł się do dróg, oznajmił, że trzeba
dbać o wizerunek gminy, zauważył, że na drzewach pojawia się jemioła, która jest pasożytem.
Przewodniczący Rady poprosił  Panią Burmistrz i Zakład Gospodarki Komunalnej  o próbę
uratowania drzew poprzez wycięcie jemioł. 

Pani  Beata  Wołdańska  -  Kupczyk  -  właścicielka  przedsiębiorstwa Sigma Morąg –
stacja  paliw przy  ulicy  Zawadzkiego  odniosła  się  do  wypowiedzi  Wiceprzewodniczącego
Rady z ostatniej sesji, gdzie firma została niesłusznie posądzona o jakieś inwestycje związane
z  Urzędem  Miejskim  w  Dzierzgoniu.  Pani  Beata  Wołdańska  –  Kupczyk  poprosiła
Wiceprzewodniczącego o wyjaśnienie w tej sprawie.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder stwierdził,  że to nie jest tak,  że użył
takiego stwierdzenia,  dodał,  że  czegoś takiego nie  powiedział.  Wiceprzewodniczący Rady
wspomniał, że w tym roku kalendarzowym Rada procedowała nad działkami, które zostały
przez Gminę sprzedane, była jedna jedyna działka, gdzie była podejmowana uchwała o tak
małej  powierzchni.  Wiceprzewodniczący przyznał,  że skojarzył  tą działkę z działką,  która
została sprzedana firmie Sigma celem udogodnień, ale okazało się, że chodzi o zupełnie inną
działkę,  która nie była przedmiotem uchwały Rady Miejskiej, dodał, że sprawdził to dużo
później, wszystko zaczęło się na wniosek mieszkańców, pewnego budynku znajdującego się
przy tej samej ulicy i stąd wynikła ta pomyłka. Wiceprzewodniczący dodał, że na sesji może
użył określenia, że działka ta została sprzedana dla firmy mającej CPN i dodał, że jeśli Pani
czuje się urażona to przeprasza, ponieważ nie miał nic złego na myśli. Wiceprzewodniczący
wyjaśnił, że pomyłka wynikła z tego, że to była tylko jedna działka  o tak małej powierzchni,
gdzie podejmowana była uchwała, a jeśli chodzi o przedmiotową, problemową działkę to była
formą pytania, a nie zarzucaniem czegoś komukolwiek. 

Właścicielka  przedsiębiorstwa  Sigma oznajmiła,  że  sesja  Rady jest  transmitowana,
więc każdy ma dostęp do tych obrad za pośrednictwem Internetu,  ludzie słuchają i potem
komentują. Właścicielka przedsiębiorstwa Sigma poinformowała, że nabyła część działki od
Gminy 4, 5 lat temu, decyzja była zatwierdzona uchwałą rady, działka została wyceniona,
została uregulowana opłata. Poinformowała, że w celu scalenia działek, wystąpiła ponownie
do Urzędu o przekształcenie jednej z tych działek, zostały zrobione opłaty. Poinformowała, że
w mijającym roku wystąpiła  do Gminy i  Starostwa o wydzierżawienie niewielkiej  części,
celem poszerzenia wjazdu w związku z rozbudową stacji, Właścicielka poinformowała,  że
jest  w kontakcie  z  Zarządem Dróg Wojewódzkich,  dodała,  że zgodę uzyskała  od Urzędu
Miejskiego, było również spotkanie z mieszkańcami  bloku przylegającego,  więc wszystko
nastąpiło  zgodnie  z  prawem,  zawarta  jest  umowa,  również  dokonane  są  płatności  z  tego
tytułu. Wszystko było za zgodą Rady Miejskiej, bez żadnych malwersacji nie „ugadując się”
ani z poprzednim burmistrzem, ani z obecnym.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder poinformował,  że nie myślał  inaczej,
głosował za sprzedażą tej działki, bo uważał, że przedsiębiorcom trzeba pomagać. Była to
jedyna taka działka. Wiceprzewodniczący przeprosił jeśli naraził na jakikolwiek uszczerbek. 

Radny  –  Bogdan  Toporkiewicz  poinformował,  że  przedstawi  stanowisko  Komisji
Rewizyjnej w tej sprawie. 



Ad punktu 7 porządku obrad

Informację  z  działalności  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej
w Dzierzgoniu za 2014 rok przedstawił prezes ZGKiM – Piotr Klein.

/załącznik nr 5/

Prezes  ZKGiM  –  Piotr  Klein  poinformował,  że  sprawozdanie  to  miało  być
przedstawione  w marcu  2015 roku,  jednak ze  względu na  zmiany  personalne  musiało  to
zostać przeniesione na późniejszy termin.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz stwierdził, że w mieście jest brudno, nie
wie  jak  często  Prezes  chodzi  wzdłuż  po  moście,  śmieci  leżą  przy  rzece  Dzierzgonka,
Przewodniczący  dodał,  że  wielokrotnie  zwracał  uwagę,  dawał  pomysły,  Przewodniczący
zobowiązał się, że pomoże w jakiś sposób, musi być ktoś kto będzie stale dbał o Dzierzgoń,
ponieważ jest to wskazane.

Prezes ZGKiM – Piotr Klein poinformował, że jest pani, która sprząta od samego rana.
Przewodniczący Rady poprosił aby przejść się mostem, od razu widać.
Radny – Andrzej Pskiet zgodził się z Przewodniczącym Rady odnośnie czystości, to

nie tylko most, ale również ulica Elbląska, teren wokół Urzędu, przykro na to patrzeć. Radny
odniósł się do sprawozdania i powiedział, że źle się dzieje, że to zostaje złożone dopiero pod
koniec  2015  roku.  Radny  żywił  nadzieję,  że  w  2015  roku  sprawozdanie  zostanie
przedstawione w I kwartale.  Dodał,  że nie będzie komentował  samej  treści sprawozdania,
zapytał  jakie  są  zaległości  czynszowe za  2015 rok wobec Urzędu Miejskiego,  jak Prezes
zamierza to uregulować? Takie zaległości  mogą sięgać do około miliona złotych.   Radny
zapytał o kaplicę na cmentarzu, dodał, że Prezes mówił na sesji w listopadzie, że w ciągu
2 tygodni będzie oddana do użytku, z tego co wiadomo od mieszkańców tak nie jest. Radny –
Andrzej  Pskiet  stwierdził,  że  plan  naprawczy  trzeba  jak  najszybciej  wdrożyć,  ponieważ
wydaje się, że firma wpada w poważne kłopoty. 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz  stwierdził,  że  rozwiązanie  to  ściągnąć
ludzi i wziąć kredyt, innych możliwości finansowych nie ma.

Prezes ZGKiM – Piotr Klein odniósł się do cmentarza i przypomniał, że powiedział na
sesji,  że  jeśli  Zakład  będzie  miał  pieniądze  to  dokończy  kaplicę.  Jeśli  chodzi  o  czynsze
odprowadzane  do  Gminy,  to  w  pierwszym  półroczu  spółka  nie  odprowadzała  czynszów,
w miarę możliwości spółka spłaca więcej niż to wymagane i myśli, że ten dług będzie malał.

Radny – Mirosław Szmigiel zapytał o stan śmieci, kosze były nieodbierane na czas,
worki  stały  nieodbierane,  to  głosy  od  mieszkańców  Dzierzgonia,  radny zapytał  o  byłego
prezesa pana Bila, dodał, że nie ma niekiedy prawdziwego sprzętu, kiedyś był ciągnik, który
spełniał warunki, na terenie miasta żeby odśnieżyć, część sprzętu została sprzedana, dlaczego
były takie decyzje? Radny zapytał o stan spółki, ponieważ sytuacja nie jest ciekawa.

Prezes ZGKiM – Piotr Klein odpowiedział,  że trudno wyjaśniać decyzje pana Bila,
było to robione osobiście, indywidualna decyzja albo w uzgodnieniu z pracownikami, miał
być zakupiony nowy sprzęt, część została zrealizowana, część nie, a w tej chwili Zakład nie
jest w stanie odkupić tego ciągnika. Trzeba rozważać różne ewentualności żeby to rozwiązać.

Rada Miejska w Dzierzgoniu jednomyślnie przyjęła powyższą informację.

Ad punktu 8 porządku obrad

Sprawozdanie za 2015 r. z działalności Straży Miejskiej w Dzierzgoniu – z powodu
nieobecności p.o. Komendanta Straży Miejskiej – pana Piotra Kędzierskiego sprawozdanie
nie zostało przedstawione.



Ad punktu 9 porządku obrad

Sprawozdanie  o  stanie  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  i  działaniach
Ochotniczych  Straży  Pożarnych  na  terenie  gminy  Dzierzgoń  za  2015  r.  przedstawił
Komendant Gminny OSP – Grzegorz Zawistowski.

/załącznik nr 6/

Rada Miejska w Dzierzgoniu jednomyślnie przyjęła powyższe sprawozdanie.

Ad punktu 10 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 –
2020 przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin. 

/załącznik nr 7/

b) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o projekcie uchwały o Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2016-2020

/załącznik nr 8/
c) opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

- Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
/załącznik nr 9/

- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
/załącznik nr 10/

- Komisja Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego
 /załącznik nr 11/

d) Dyskusji nie było.

e)  
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2020 Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/110/2015
/załącznik nr 12/

Ad punktu 11 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Gminy  na  2016  rok  przedstawiła
Skarbnik – Halina Redlin. 

/załącznik nr 13/

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o projekcie uchwały budżetowej na
2016 rok.

/załącznik nr 14/

Burmistrz  poinformowała,  ze  budżet  został  omówiony szczegółowo,  ale  przedstawiła
plan wydatków majątkowych na 2016 rok.

c) opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w Dzierzgoniu:



- Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu
 /załącznik nr 15/

- Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
/załącznik nr 16/

- Komisja Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego
 /załącznik nr 17/

d) Dyskusji nie było.

e)  
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w sprawie  uchwalenia  budżetu Gminy na 2016 rok  Rada podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/111/2015
/załącznik nr 18/

Ad punktu 12 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  budżetu  gminy  na  2015  rok przedstawiła  Skarbnik  –
Halina Redlin.

/załącznik nr 19/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  na  2015  rok Rada  podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/112/2015
/załącznik nr 20/

Ad punktu 13 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2015 r. nie wygasają z upływem
roku budżetowego przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 21/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  wydatków  budżetu  gminy,  które  w  2015  r.  nie  wygasają  z  upływem  roku
budżetowego Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/113/2015
/załącznik nr 22/



Ad punktu 14 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  opłaty  prolongacyjnej przedstawiła  Skarbnik  –  Halina
Redlin.

/załącznik nr 23/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  opłaty  prolongacyjnej Rada  podjęła  13  głosami  „za”  przy  1  głosie
„wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/114/2015
/załącznik nr 24/

Ad punktu 15 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla działek nr 802,806/1, 806/2 położonych w obrębie miasta Dzierzgoń,
gmina Dzierzgoń przedstawiła dr inż. arch. Wanda Łaguna – autor opracowania planu.

/załącznik nr 25/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Przewodniczący  Rady  odczytał  uwagę  wniesioną  do  projektu  uchwały  wyżej
wymienionego,  po  czym  nastąpiła  procedura  głosowania  nad  uwzględnieniem  lub
nieuwzględnieniem poniższej uwagi:

Uwaga zawarta  w piśmie podmiotu z dnia 10.11.2015 r.,  dotycząca  działek 806/1,
806/2, obręb 1 miasta Dzierzgoń. Podmiot wskazuje, iż brak w zapisach planu miejscowego
opisu wielkości, zasobów i obszaru zasypanego wysypiska śmieci.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższą uwagę złożoną do projektu
planu miejscowego, której Rada nie uwzględniła następującym stosunkiem głosów: 12 głosów
„za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”.

Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie Uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
działek nr 802,806/1, 806/2 położonych w obrębie miasta Dzierzgoń, gmina Dzierzgoń Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/115/2015
/załącznik nr 26/



Ad punktu 16 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych dla  Gminy Dzierzgoń na lata
2014 – 2017” przedstawiła Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Danuta
Komar – Bruniecka.

/załącznik nr 27/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Gminnego  Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na lata 2014 –
2017”Rada podjęła 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. W głosowaniu brało
udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/116/2015
/załącznik nr 28/

Ad punktu 17 porządku obrad 

a) projekt uchwały zmiany uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Przeciwdziałania
Narkomanii dla Gminy Dzierzgoń na lata 2015 – 2018” przedstawiła Dyrektor Miejskiego
Ośrodka Pomocy Społecznej – Danuta Komar – Bruniecka.

/załącznik nr 29/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  Przeciwdziałania
Narkomanii  dla  Gminy  Dzierzgoń  na  lata  2015  –  2018”  Rada  podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/117/2015
/załącznik nr 30/

O godzinie 16.55 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.

O godzinie 17.05 wznowiono obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu

Ad punktu 18 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium
dochodowego uprawniającego  do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania
w  formie  świadczenia  pieniężnego  na  zakup  posiłku  lub  żywności  dla  osób  objętych
wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania  „Pomoc



państwa  w  zakresie  dożywiania”  na  lata  2014-2020  przedstawiła  Dyrektor  Miejskiego
Ośrodka Pomocy Społecznej – Danuta Komar – Bruniecka.

/załącznik nr 31/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w  sprawie Zmiana  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego
uprawniającego   do  przyznania  nieodpłatnie  pomocy  w  zakresie  dożywiania  w  formie
świadczenia  pieniężnego  na  zakup  posiłku  lub  żywności  dla  osób  objętych  wieloletnim
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie
dożywiania” na lata 2014-2020  Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14
radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/118/2015
/załącznik nr 32/

Ad punktu 19 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych
w Gminie Dzierzgoń na lata  2015 – 2020 przedstawiła Dyrektor  Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej – Danuta Komar – Bruniecka.

/załącznik nr 33/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz uważał, że ta uchwała, ta strategia nic nie

da, wszystko to w opinii Przewodniczącego jest to tzw. „lanie wody”, te problemy, które są
nie  zostaną  rozwiązane,  ktoś  wziął  pieniądze  za  napisanie  strategii,  z  tymi  problemami
społecznymi  trzeba  się  zmierzyć,  problemy  i  cele  powinny  być  jasno  określone,  mniej
narkomanów,  mniej  hazardzistów,  mniej  osób  pijących,  gdyby  te  cele  były  jasno
sprecyzowane wiadomo by było czy zostały zrealizowane czy nie,  czy ta strategia została
zrealizowana. Takie jest stanowisko Przewodniczącego Rady odnośnie strategii.

Radny  –  Mirosław  Szmigiel  zapytał  czy  był  ktoś  na  terenie  Bągartu  i  znalazł
człowieka, który jest bez domu, śpi pod namiotem, temat był zgłaszany kilkakrotnie, co było
zrobione w ostatnich dniach?

Dyrektor MOPS – Danuta Komar - Bruniecka poinformowała, że osoba ta mieszkała
w miejscowości Jasna – Spalonki w domu, który się spalił, mieszkaniec ten dostał mieszkanie
w Blunakach, jednak nie przyjął mieszkania, zrezygnował z tego mieszkania, w wyniku czego
stał się osobą bezdomną, Dyrektor dodała, że gdy jest mróz, to proszony jest aby poszedł do
noclegowni, schroniska chociaż na czas mrozu. Nie udało się ustalić nawet tego, żeby tylko
na czas zimy tam przebywał, ten Pan nie chce, śpi w oborze i twierdzi, że tak mu dobrze.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder zauważył, że w przypadku dokumentów
jakie są w tej chwili uchwalane, to strategie i zawarte są w nich konkretne cele, te dokumenty
są  potrzebne  do  funkcjonowania  komórek,  a  to  o  czym  mówi  Przewodniczący  Rady  to
konkretne  sytuacje,  zdarzenia,  które  są  realizowane.  Wiceprzewodniczący  dodał,  że  te
dokumenty  są  niezbędne  do  aplikowania  środków,  a  pisanie  jakichkolwiek  strategii,
szczegółowych mijałoby się z celem, to są tylko ogólne cele.



Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz  stwierdził,  że  jeśli  coś jest  zmierzalne
przed to powinno być i po, w strategii są zdefiniowane pewne cyfry, jeśli cyfry są na tym
samym poziomie to strategia nie spełnia swojego zadania.

Mieszkanka Dzierzgonia – XXXXXXXX XXXXXXXXXXX powiedziała, że weszła
ustawa hazardowa, poza kasynami od 18 grudnia nie powinny stać maszyny, a w Dzierzgoniu
nadal te maszyny stoją i to jest problem.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  zapytał  co  w  tym  temacie  będzie
zrobione?

Radny – Mirosław Szmigiel poprosił o kontener na okres zimy, człowiek śpi gdzieś
u rolnika, poinformował, że w zeszłym roku była sytuacja na terenie Bągartu, dzwoniła Pani
z opieki żeby znaleźć zakwaterowanie, powiedział, że jest agroturystyka, dzwonili również do
proboszcza żeby go przyjął. Rok mija i jest ten sam problem.

Dyrektor MOPS odpowiedziała, że skoro ten człowiek nie chce iść do schroniska, to
pracownicy szukają innych rozwiązań.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  stwierdził,  że  przyjęcie  tej  strategii
w  takiej  treści  nic  nie  zmieni,  być  może  to  tylko  pozwoli  na  napisanie  projektu  i  na
pozyskaniu środków.  

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  w  Gminie
Dzierzgoń na lata 2015 – 2020  Rada podjęła 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym
się”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/119/2015
/załącznik nr 34/

Ad punktu 20 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Strategii  rozwoju edukacji  w Gminie Dzierzgoń na lata
2015 – 2020 przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 35/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że mocno pochylił się nad strategią oświaty,

dodał, że strategia została bardzo dobrze przygotowana, oby tylko cele zostały zrealizowane,
analiza  SWOT wykazała  słabe  i  mocne  strony,  jest  potencjał,  na  wysokim  poziomie  są
nauczyciele,  strategia  jest  bardzo  dobrze  przygotowana,  najważniejsza  jest  współpraca
nauczyciel  -  rodzic.  Radny  stwierdził,  że  tą  strategię  ocenia  wysoko,  ponieważ  została
fachowo przygotowana.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz oznajmił, że ma zupełnie inne zdanie niż
radny Andrzej Pskiet. Przewodniczący oznajmił, że strategia pokazała to czego się obawiał,
że  poziom  oświaty  w  Gminie  jest  poniżej  średniej,  jeśli  w  analizie  SWOT  pisze  się
o  poziomie  wykształcenia,  przygotowania  zawodowego  nauczycieli  na  poziomie  gminy
i powiatu,  na poziomie województwa już jest  niewystarczające,  ze strategii  jednoznacznie
wynika, że szkoła w Starym Dzierzgoniu jest lepsza niż szkoły w Dzierzgoniu. Na terenie
powiatu  szkoła  w  Starym  Dzierzgoniu  jest  procentowo  lepsza.  Przewodniczący  Rady
oznajmił, że Gmina jest poniżej średniej województwa, zapytał gdzie tu jest dobrze? Nakłady
na ucznia się zwiększają, wyniki się obniżają, zapytał gdzie jest poprawna praca nauczycieli?
Jeśli  obniżenie  wyników  następuje  z  roku 2012/2013.  W strategii  powinny  być  zapisane



wymierne  elementy.  Celem  edukacji  jest  przygotowanie  dzieci  tak,  aby  dały  sobie  rade
w  przyszłości.  Przewodniczący  zastanawiał  się  jak  dzieci  mają  zaistnieć  na  rynku
województwa,  Polski  czy  międzynarodowym?  Jeśli  w  strategii  nie  będzie  konkretnych
wymiernych  elementów,  problemem  jest  cel  strategii.  Czy  chcemy  żeby  Dzierzgoń  się
rozwijał? Przewodniczący nadal uważał, że oświata w Dzierzgoniu jest na niskim poziomie.
Być może programy, o których mówiła Pani Sekretarz coś pomogą, jeśli nie postawi się przed
dyrekcją tych  wymiernych,  zmierzalnych elementów, to nikt nie będzie przyjeżdżał  się tu
uczyć,  a  dzieci  z  Dzierzgonia  nie  wyjadą,  ponieważ  nie  poradzą  sobie  w  przyszłości.
Dyrekcje szkoły muszą trzymać cyfry i one muszą być  zrealizowane, nie można być poniżej
średniej powiatowej czy województwa. 

Burmistrz  poinformowała,  że  przystąpiono  do  opracowania  strategii  edukacji,
ponieważ takiego dokumentu w Gminie nie było, w strategii pokazany jest faktyczny stan
w oświacie,  było  wiele dyskusji  i  spotkań z dyrektorami,  analizowany był  stan faktyczny
i stawiane są cele jakie chce się osiągnąć, takie są wytyczne z Urzędu Marszałkowskiego, tam
gdzie będą aplikowane środki, przede wszystkim innowacyjne zajęcia z matematyki, fizyki,
rozwój przedsiębiorczości, to wszystko szczegółowo będzie opisane w projekcie, chodzi o to
żeby nie było poniżej średniej wojewódzkiej, a powyżej średniej wojewódzkiej. Odbyły się
spotkania  z  radami  pedagogicznymi,  po  nowym  roku  zostanie  zorganizowane  forum
oświatowe, Burmistrz dodała, że chce angażować wszystkich nauczycieli i pracowników do
aktywizacji,  logicznego  myślenia,  żeby podnieść  jakość  nauczania,  dlatego  to  jest  ogólna
strategia, a szczegóły będą opisane w projektach. Konsultacje będą się nadal odbywać.

Mieszkanka Dzierzgonia – XXXXXXXX XXXXXXXXX wspomniała, że startowała
na dyrektora gimnazjum, dodała,  że jest  problem w dziedzinie  oświaty w Dzierzgoniu,  w
szkole  zatrudniane  są  osoby  znajome,  po  liceum,  nie  da  się  zrobić  wysokiego  poziomu
oświaty, ponieważ jest problem z kadrą i trzeba pomyśleć co z tym zrobić. 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  powiedział,  że  szkoda  że
Przewodniczący nie był na wspólnym posiedzeniu Komisji, ponieważ byli twórcy tej strategii,
fachowcy  odpowiedzieliby  na  wszystkie  pytania.  Wszystko  zawarte  jest  w  strategii,
wyszczególnione.  Jeśli  chodzi  o porównywanie i  mierzalność,  zapytał  panią Burmistrz  ile
szkoła w Starym Dzierzgoniu posiada uczniów? 

Burmistrz odpowiedziała, że około 150 uczniów. 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder poinformował, że w Dzierzgoniu jest

500  uczniów,  co  uwzględnia  dzieci  także  z  orzeczeniami  z  poradni  psychologiczno  -
pedagogicznej.  Wiceprzewodniczący  zauważył,  że  im  większa  szkoła,  tym  trudniej  jest
uzyskać lepsze, mierzalne wyniki.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  stwierdził,  że  jest  większa  szansa
w  Dzierzgoniu  znalezienia  dobrych  uczniów  przy  większej  liczbie.  Przewodniczący
stwierdził,  że  kadra  nie  jest  przygotowana.  Porównanie  do  średniej  wojewódzkiej,  to
procentowo nigdzie Dzierzgoń nie dosięga średniej.

Radny  –  Andrzej  Pskiet  zauważył,  że  ta  strategia  została  przygotowana  dlatego,
zostały wskazane kierunki w jakie trzeba iść, żeby podnieść poziom nauczania, dobrze się
stało, że ta strategia jest, wskazane jest to, o czym niektórzy nie wiedzieli, dzieci nie mają
dostępu  do  innowacyjnych  możliwości  takich  jak  w  większych  miastach.  Trzeba  to
realizować  i  zwrócić  uwagę  gdzie  jest  słabo,  kontrolować  to,  korzystać  z  możliwych
materiałów, projektów.

Radna – Wiesława Grzegowska odniosła się do małych grup w szkołach, miały przejść
dzieci ze Szkoły Podstawowej z Dzierzgonia do Bruku i Bągartu, a wszyscy rodzice chcą
wysyłać dzieci do Dzierzgonia, a szkoła w Dzierzgoniu jest przepełniona. 

Przewodniczący  Rady –  Zbigniew  Przybysz  poinformował,  że  zwiększone  zostały
nakłady o 20% na oświatę, nauczanie, a postęp między rokiem 2012 a 2013 to poziom wzrósł
o 1%.



Radny – Mirosław Szmigiel stwierdził, że o każdym problemie trzeba rozmawiać, ale
nie można obrażać uczniów z Dzierzgonia i nauczycieli, są dobrzy i średni uczniowie. 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz  zauważył,  że  są ludzie  z Dzierzgonia,
którzy pracują w Kramie,  dawni uczniowie podstawówki są dobrzy,  obecni uczniowie nie
potrafią liczyć, np. obliczać pola trójkąta. Trzeba uczyć podstaw. Ocenia się szkoły, są lepsze
i gorsze, szkoły są poniżej średniej i nie dziwi się rodzicom, którzy wysyłają dzieci do innych
szkół, a szkoły podlegają Pani Burmistrz i Radzie. 

Radny – Andrzej  Pskiet  dodał,  że  cały system oświaty jest  zły,  niektórych  rzeczy
w programach nauczania nie ma. 

 

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju edukacji w Gminie Dzierzgoń na lata 2015 – 2020
Rada podjęła 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział
14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/120/2015
/załącznik nr 36/

Ad punktu 21 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  określającej  zasady  i  kryteria  rekrutacji  do
publicznych  szkół  podstawowych  i  gimnazjum dla  których  organem prowadzącym jest  Gmina
Dzierzgoń przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 37/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały określającej zasady i kryteria rekrutacji do publicznych szkół
podstawowych i gimnazjum dla których organem prowadzącym jest Gmina Dzierzgoń Rada podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/121/2015
/załącznik nr 38/

Ad punktu 22 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Dzierzgoniu na 2016 rok
przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 39/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Dzierzgoniu na 2016 rok Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.



W załączeniu uchwała Nr XIV/122/2015
/załącznik nr 40/

Ad punktu 23 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planów  pracy  komisji  stałych  Rady  Miejskiej
w Dzierzgoniu przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 41/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę w sprawie  przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Dzierzgoniu Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/123/2015
/załącznik nr 42/

Ad punktu 24 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  „Honorowego  obywatelstwa  gminy  Dzierzgoń”  Pani
Jolancie Opalewskiej przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 43/

b)  
Burmistrz poinformowała, że wystąpiła z takim wnioskiem, ponieważ Burmistrz była

na wielu spotkaniach w Stowarzyszeniu Osób Niepełnosprawnych i Ich Rodzin, na ostatnim
spotkaniu  w  Stowarzyszeniu  wiele  osób  było  wdzięcznych  Pani  XXXXXXXX
XXXXXXXXXXX, która od 14 lat prowadzi to Stowarzyszenie, działa bezpłatnie, organizuje
wiele wyjazdów, pozyskała wiele środków na adaptację pomieszczeń, sprzęt rehabilitacyjny.
To  słowa  osób,  które  uczestniczą  w  tym  Stowarzyszeniu.  Burmistrz  dodała,  że  również
Komisja Rewizyjna wydała pozytywną opinię na temat Stowarzyszenia i Pani XXXXXXX
XXXXXXXXXXX.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz również przychylił się do wniosku Pani
Burmistrz, dodał, że obserwuje Panią Jolantę Opalewską, która wkłada w pracę dużo serca
i robi to społecznie, takie osoby powinny być nagradzane w ten skromny sposób. 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  zapytał  o  ust.1  Regulaminu  nadawania  honorowego
obywatelstwa i odczytał,  że  "Honorowe obywatelstwo gminy Dzierzgoń" może być nadane
osobie spoza Gminy, która w sposób szczególny przyczyniła się do jej  rozwoju. Po chwili
radny stwierdził, że rozumie, bo jest wyrażenie „może być”.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie  nadania  „Honorowego  obywatelstwa  gminy  Dzierzgoń”  Pani  Jolancie
Opalewskiej Rada  podjęła  12  głosami  „za”  przy  2  głosach  „wstrzymujących  się”.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XIV/124/2015
/załącznik nr 44/



Ad punktu 25 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie nadania „Honorowego obywatelstwa gminy Dzierzgoń”
Panu XXXXXXXXX XXXXX przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 45/

b) Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  zapytał  kiedy  Pan  Radtke  mieszkał
w  Dzierzgoniu?  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  Pan  XXXXX  pracował  w
Dzierzgoniu, a mieszkał w Malborku.

Burmistrz  odpowiedziała,  że  od  1952  roku  tworzył  w  Dzierzgoniu,  na  starość
przeprowadził  się  do  Malborka.  Burmistrz  poinformowała,  że  Pan  Radtke  był  jednym
z  pierwszych  rzemieślników,  który  kształcił  w  zawodzie,  teraz  także  aktywnie  pracuje
i udziela się społecznie. Cech Rzemiosł Różnych działa w powiecie, gdzie są uczniowie ze
szkół z Dzierzgonia i tam udziela się Pan XXXXX. Wiele prac wykonywał społecznie, był
doradcą. 

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder powiedział, że ten zaszczytny tytuł musi
zachować  swój  statut,  czegoś  wyjątkowego,  w  przypadku  Pani  XXXXXXXXXXX  to
słuszny wybór, jest wielu mieszkańców, którzy bardziej zasługują na ten tytuł. 

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  zgodził  się  z  Wiceprzewodniczącym
Rady  i  przy  całej  sympatii  dla  Pana  XXXXX,  jest  w  Dzierzgoniu  wiele  osób,  które
należałoby uhonorować, niech to będzie zaszczytne miano.

Wiceprzewodniczący Rady –  Ryszard  Świder  zauważył,  że  w kwestii  działalności
Pana XXXXX, to został uhonorowany przez Cech Rzemiosł Różnych w Sztumie.

Radny – Andrzej Pskiet zgodził się z Przewodniczącym Rady i powiedział, że medal
honorowego obywatela to naprawdę coś wyjątkowego, jeśli chcemy kogoś uhonorować, to
dobrze byłoby uchwalić medal Zasłużonego dla Dzierzgonia.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie nadania  „Honorowego  obywatelstwa  gminy  Dzierzgoń”  Panu
XXXXXXXXX XXXXX Rada odrzuciła uchwałę następującym stosunkiem głosów: 2 głosy
„za”, 4 głosy „przeciw” przy 8 głosach „wstrzymujących się”. W głosowaniu brało udział 14
radnych.

Ad punktu 26 porządku obrad 

Przedstawienie  sprawozdań  z  działalności  Komisji  Stałych  Rady  Miejskiej
w  Dzierzgoniu  za  2015  rok  –  Przewodniczący  poszczególnych  Komisji  Stałych  Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu.

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu  Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu za 2015 r. przedstawił Przewodniczący Komisji – Andrzej Pskiet.

Przewodniczący Komisji poinformował, że plan pracy został zrealizowany w całości.

/załącznik nr 46/

Przewodniczący  Rady  zapytał  o  ilość  wizyt  Pani  Burmistrz  i  Komisji  Rozwoju
Gospodarczego  i  Budżetu  u  przedsiębiorców,  zaproponował  żeby  spotkać  się
z przedsiębiorcami na ich terenie.



Burmistrz poinformowała, że w grudniu odwiedziła wielu przedsiębiorców składając
życzenia noworoczne, rozmawiała i dyskutowała z nimi. Burmistrz poinformowała, że chce
zorganizować spotkanie z przedsiębiorcami i zaprosić Komisję Rozwoju, a nawet całą Radę,
żeby przekazać informacje gdzie mogą pozyskać pieniądze, w taki sam sposób jak odbyło się
to w RTI. 

Radny – Mirosław Szmigiel zapytał jak przedsiębiorcy byli informowani o spotkaniu
w RTI?

Burmistrz  poinformowała,  że  były  wysłane  oficjalne  zaproszenia  do  wszystkich
przedsiębiorców. Organizowane było to przez Burmistrza Dzierzgonia we współpracy z RTI
i Biurem Pracy. 

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu za 2015 r. przedstawił Przewodniczący Komisji – Krzysztof Haber.
Przewodniczący  poinformował,  że  plan  zrealizowano  w  100%,  tematy  były  omówione
wyczerpująco.

/załącznik nr 47/

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Ochrony  Zdrowia
i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu  za  2015  r.  przedstawiła
Przewodnicząca Komisji – Wiesława Grzegowska. Przewodnicząca poinformowała, że były
poruszane tematy odnośnie Straży Miejskiej i Straży Pożarnej oraz organizowała loterię na
rzecz Straży Pożarnej podczas „majówki”.

/załącznik nr 48/

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  zapytał  czy  Komisja  Oświaty
zapoznawała się z problemem maszyn i gier hazardowych?

Radna  Wiesława Grzegowska poinformowała, że wielokrotnie temat był poruszany,
rozmawiała też osobiście z Kierownikiem Posterunku. 

Sprawozdanie  z działalności  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu za
2015  r.  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  –  Bogdan  Toporkiewicz.  Przewodniczący
Komisji  poinformował,  że  działalność  Komisji  Rewizyjnej  jest  bogata.  Odbyły  się
4 posiedzenia Komisji i odczytał  wyjaśnienia dotyczące sprzedaży działek.  Odbyło się 10
kontroli. Przewodniczący poinformował, że nie kontrolują tylko finansów, ale także pomagać
dyrektorom danych placówek.

/załącznik nr 49/

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  zgodził  się  z  tym  co  przeczytał
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej i poinformował, że otrzymał telefon od mieszkańców
posesji powyżej  tego budynku,  który został  rozebrany.  Wiceprzewodniczący zadał pytanie
i  poprosił  o  sprawdzenie,  podziękował  i  cieszył  się,  że  wszystko  jest  zgodnie z  prawem,
zapytał  czy  widział  list  mieszkańców,  którzy  wysyłali  do  Urzędu?  Wiceprzewodniczący
poinformował, że zapozna z tym wszystkim na następnej sesji Rady Miejskiej.

Radny – Bogdan Toporkiewicz poinformował, że Komisja Rewizyjna ustosunkowała
się do pytania Wiceprzewodniczącego Rady – Ryszarda Świdra.

Mieszkanka  Dzierzgonia  podziękowała  w  imieniu  wszystkich  mieszkańców
Przewodniczącemu Rady i  Pani  Burmistrz  za  organizację  Wigilii  dla  mieszkańców przed
Urzędem Miejskim w Dzierzgoniu. 

Ad punktu 27 porządku obrad 



Burmistrz odpowiedziała na pytanie Przewodniczącego Rady informując, że drzewa
na których są jemioły zostaną sprawdzone. 
Ad punktu 28 porządku obrad 

Burmistrz  podziękowała  za  przyjęcie  budżetu  na  2016  rok,  podziękowała  także
Radzie, pracownikom Urzędu, kierownikom jednostek, sołtysom, przewodniczącym osiedli za
rok  wspólnej  pracy.  Z  okazji  Nowego  Roku  Burmistrz  życzyła  wszystkiego  dobrego
w Nowym 2016 Roku. 

Ad punktu 29 porządku obrad 

Przewodniczący  Rady  podziękował  w  swoim  imieniu  i  imieniu  radnych  Pani
Burmistrz za rok ciężkiej pracy, dodał, że cieszy się, że zmiana została dokonana. Życzył aby
rok 2016 był to rok zbadania sytuacji w jakiej znajduje się Gmina Dzierzgoń i powolnego
wprowadzania zamierzeń wyborczych, podstawowe zamierzenia to drogi,  oświata i  służba
zdrowia. Przewodniczący Rady życzył wszystkiego najlepszego Pani Burmistrz i wszystkim
radnym w 2016 roku.

Radny – Mirosław Szmigiel poinformował, że będą obcinane zakrzaczenia i pobocza
do Żuławki Sztumskiej i na trasie Jasna – Bągart, odbył się już przetarg. Radny podziękował
Pani Burmistrz w imieniu mieszkańców Bągartu za wszystkie zrealizowane sprawy. 

Ad punktu 30 porządku obrad 

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz
o godz. 18:30 zamknął XIV sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady

Monika Redlin                      Zbigniew Przybysz


